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Rażacy przykład patologii instytucji

Trzeciego listopada 2012 minęło 6 lat od chwili ubiegania się mieszkańców ul. Tulipanowej 

w Płońsku o bezpieczny wjazd i wyjazd na ulicę Wyszogrodzką – drogę wojewódzką nr 632.

Sprawa  wydawała  się  prosta,  ale  dla  Urzędu  Miasta  w Płońsku okazała  się  wyjątkowo 

skomplikowana. W powyższej sprawie mieszkańcy na piśmie westępowali 6 razy. (Urząd Miasta, 

Urząd Wojewódzki).  Urząd Miasta  zredagował w tym przedmiocie 5 pism (mieszkańcy,  Urząd 

Wojewódzki).  Urząd Województwa Mazowieckiego sporządził  9 pism (relacja:  Urząd Miasta w 

Płońsku, mieszkańcy, Wydziały Mazowieckiego Urzędu Wojewódzkiego między sobą.)

Po sześciu latach i 20 pismach jesteśmy w punkcie wyjścia. Rodzi się pytanie: dlaczego? 

Odpowiedź jest  banalna,  a raczej smutna.  Żaden urzędnik nie kwestionował potrzeby zmian na 

skrzyżowaniu,  ale  brak  wiedzy  merytorycznej  i  „tumiwisizm”  wielu  urzędników  Urzędu 

Marszałkowskiego, a szczególnie Urzędu Miasta w Płońsku jest tego przyczyną.

Dla przybliżenia sprawy pierwsze pismo mieszkańców podaję w całości (z dn. 3.11.2006r.), 

pozostałe w dużym skrócie.



Płońsk, 3.11.2006r.

Mieszkańcy ulicy Tulipanowej

w Płońsku

Dotyczy usprawnienia skrzyżowania dróg

Mieszkańcy  ulicy  Tulipanowej  w  Płońsku  proszą  o  modernizację  skrzyżowania  ulic: 

Wyszogrodzka,  Towarowa,  Tulipanowa  z  uwagi  na  niebezpieczeństwo  osób  pieszych  i 

użytkowników zmechanizowanych.

Po rozmowie w powyższej sprawie z Naczelnikiem Sekcji  Ruchu Drogowego Komendy 

Powiatowej Policji w Płońsku, panem P. Dąbrowskim oraz Starostą Powiatowym p. Kazimierzem 

Dąbkowskim otrzymaliśmy odpowiedź z Powiatowego Zarządu Dróg, iż rozwiązanie usprawnienia 

przedmiotowego skrzyżowania leży w gestii  Urzędu Miasta Płońska.  Z uwagi na fakt,  że ulica 

Tulipanowa (gruntowa) powstała z drogi dojazdowej do pól, uczynienie bezpiecznego wyjazdu i 

wjazdu do tej ulicy oraz bezpiecznego przejścia dla pieszych przez ulicę Wyszogrodzką przy tym 

skrzyżowaniu według Powiatowego Zarządu Dróg leży po stronie Urzędu Miasta.

W związku z powyższym prosimy o nadanie biegu w tej sprawie nim zdarzy się tragiczny 

wypadek.

(Podpisy mieszkańców.)

5.02.2007r.  Mieszkańcy  ul.  Tulipanowej  kierują  petycję  do  Urzędu  Marszałkowskiego 

(Departament Nieruchomości i Infrastruktury w Warszawie) opisując stan faktyczny skrzyżowania 

(podpisy mieszkańców).

14.02.2007r.  Urząd  Marszałkowski  Departament  Nieruchomości  i  Infrastruktury  kieruje 

zapytanie  do  Mazowieckiego  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich:  „czy  w  Państwa  posiadaniu  jest 

dokumentacja dotycząca w/w skrzyżowania uwzględniająca wlot ul. Tulipanowej? Jeśli tak, to jakie 

ma uzgodnienia?” - podpisane przez Dyrektora Departamentu J. Ulatowskiego.

12.03.2007r.  Urząd  Miasta  w  Płońsku  kieruje  pismo  do  Urzędu  Marszałkowskiego 

(Departament  Nieruchomości  i  Infrastruktury  w  Warszawie)  informując,  że  popiera  wniosek 

mieszkańców  dotyczący  modernizowania  skrzyżowania.  Pismo  podpisał  Burmistrz  Andrzej 

Pietrasik.

3.04.2007r.  Urząd  Marszałkowski  Województwa  Mazowieckiego  Departament 

Nieruchomości  i  Infrastruktury  przekazuje  Mazowieckiemu  Zarządowi  Dróg  Wojewódzkich 

pismem  NID.I5421-632-29/07  „przekazuje  kopię  korespondencji  dotyczącej  przebudowy 



skrzyżowania  ul.  Wyszogrodzkiej  i  Towarowej  z  ul.  Tulipanową  do  rozpatrzenia  zgodnie  z 

kompentencjami”. - podpisał Zastępca Dyrektora J. Szprotański.

23.04.2007r. Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich kieruje pismo do Urzędu Miasta w 

Płońsku,  w którym nadmienia,  że  została  przeprowadzona wizja  lokalna  skrzyżowania przy ul. 

Tulipanowej w Płońsku, w której stwierdzono, że nie wymaga ono innego oznakowania i podaje 

różne wymiary.  Odpis w/w pisma do wiadomości otrzymali mieszkańcy ul. Tulipanowej. Pismo 

podpisał Zastępca Dyrektora Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich Krzysztof Kondraciuk.

21.06.2007r.  Po  wykonaniu  zdjęć  i  dokonaniu  pomiarów  owego  skrzyżowania  jako 

niezgodnych  z  prawdą  zawartych  w  piśmie  z  23.04.2007r.  mieszkańcy  wysłali  je  do  TVInfo 

przesyłając do wiadomości Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie.

22.06.2007r. Zastępca Dyrektora Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich p. Krzysztof 

Kondraciuk  zrządził  spotkanie  przy  ul.  Tulipanowej  w  Płońsku  w  dniu  29.06.2007r.  W wizji 

lokalnej wzięli udział urzędnicy UM w Płońsku, Rejonu Dróg Wołomin – Nowy Dwór Mazowiecki, 

Urzędu Marszałkowskiego i przedstawiciel mieszkańców.

29.06.2007r. Efektem wizji lokalnej było sporządzenie w Urzędzie Miasta Płońsk notatki 

roboczej podpisanej przez uczestników (9 osób), której punkt 5 brzmi: „Na podstawie powyższego 

postuluje się o ujęcie w zadaniach miasta Płońsk wykonanie dokumentacji technicznej przebudowy 

skrzyżowania ul. Wyszogrodzkiej i Towarowej z uwzględnieniem czwartego wlotu ul. Tulipanowej 

w terminie do 17 lipca 2007r. Urząd Miasta Płońsk udzieli informacji co do możliwości wykonania 

dokumentacji.”

20.07.2007r.  Urząd  Miasta  w  Płońsku  w  piśmie  do  Mazowieckiego  Zarządu  Dróg 

Wojewódzkich  informuje,  że  jest  skłonny  ponieść  koszty  opracowania,  względnie  opracować 

dokumentację projektową włączenia ul. Tulipanowej do ul. Wyszogrodzkiej i prosi o nadesłanie 

niezbędnych, szczegółowych warunków technicznych. - podpisał z up. Burmistrza Andrzej Kamasa.

29.08.2007r.  Mazowiecki  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  w  Warszawie  kieruje  pismo  do 

Urzędu Miasta  w Płońsku,  w którym przesyła dane  wyjściowe do projektowania  skrzyżowania 

drogi  wojewódzkiej  nr  632  –  ul.  Wyszogrodzkiej,  Towarowej  i  Tulipanowej  oraz  specyfikację 

techniczną, wymagania do zakresu i formy dokumentacji technicznej przebudowy skrzyżowania. 

Do wiadomości w/w pismo otrzymują: Urząd Marszałkowski, Rejon Drogowy Wołomin – Nowy 

Dwór  Mazowiecki.  W piśmie  znajduje  się  dopisek:  „Po  otrzymaniu  dokumentacji  i  uzyskaniu 

pozwolenia  na  budowę Mazowiecki  Zarząd Dróg Wojewódzkich  wniesie  temat  do realizacji  w 

planie zadań na najbliższy rok. - podpisał Zastępca Dyrektora p. Krzysztof Kondraciuk.

20.10.2007r.  Urząd  Miasta  w  Płońsku  w  piśmie  do  Mazowieckiego  Zarządu  Dróg 

Wojewódzkich  Nr  RG.7041-5/07  pisze:  „Gmina  Miasto  Płońsk  nie  może  ponosić  kosztów 

przebudowy  skrzyżowania  drogi  wojewódzkiej  z  drogą  gminną  bez  zawarcia  stosownego 



porozumienia  z  zarządcą  drogi  wyższej  kategorii  oraz  bez  zabezpieczenia  środków  na  ten  cel 

poprzez stosowną uchwałę rady miejskiej.” Dalej w piśmie są same trele morele (!) o inwestorze 

wiodącym, określeniu kwoty udziału gminy miasta Płońsk w kosztach opracowania projektu. Z up. 

Burmistrza podpisała p. M. Grabowska.

5.11.2007r. Alojzy Zgubiński w imienu mieszkańców kieruje do Urzędu Miasta w Płońsku 

prośbę o informacje z przebiegu projektowania oraz podania osoby monitorującej projekt.

29.11.2007r.  Urząd  Miasta  na  pismo  z  5.11.2007r.  Odpowiada:  „W sprawie  tej  zostało 

skierowane  pismo do  Mazowieckiego  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich,  którego  kopię  załączamy” 

(odbita piłeczka) – pismo podpisał Sekretarz Urzędu Miasta Andrzej Kamasa.

Po wielu bezskutecznych telefonach w przedmiotowej  sprawie z  różnymi urzędnikami z 

Płońska, Nasielska, Wołomina mieszkańcy zdecydowali się na złozenie skargi na urzędników.

7.01.2009r.  Skarga  zaadresowana została  do:  Mazowieckiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w 

Warszawie, Plac Bankowy 3/5, Wojewoda Jacek Kozłowski. Do wiadomości treść skargi otrzymali:

1. Biuro Regionalne Okręgu Mazowieckiego Platformy Obywatelskiej.

2. Mazowiecki Zarząd Dróg Wojewódzkich w Warszawie, ul. Kruczkowskiego

3. Urząd Miasta w Płońsku.

Skarga kończy się pytaniami:

1. Jak to możliwe, by tyle pism mogło ujść uwadze?

2. Czy nie  jest  to  odwet  za  fakt,  że  urzędnicy zostali  zmuszeni  wyjść  w teren,  by się 

przekonać, że rację mają mieszkańcy?

3. Czy  jest  to  poczucie  bezkarności  łączące  wszystkich  chronionych  przez  prawo 

urzędników w Polsce, którzy czegoś nie zrobili lub zrobili byle jak? 

(podpisy mieszkańców)

15.01.2009r.  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Kontroli  i  Audytu  z  Mazowieckiego  Urzędu 

Wojewódzkiego  p.  Marek  Pawlak  kieruje  pismo  do  Dyrektora  Departamentu  Nieruchomości  i 

Infrastruktury w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Mazowieckiego zawierające m.in. ową 

skargę.

10.02.2009r. Departament Nieruchomości i Infrastruktury informuje Alojzego Zgubińskiego 

(dotyczy  mieszkańców  ul.  Tulipanowej),  że  złożona  skarga  na  małoskuteczne  działania 

Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Warszawie oraz Urzędu Miasta w Płońsku została 

skierowana do analizy i zostanie przedłożona pod obradę Zarządu Województwa Mazowieckiego. 

Pismo podpisał p. J. Bartosz.

17.03.2009r. Zarząd Województwa Mazowieckiego uchwałą Nr 608/222/09 skargę uznaje za 

zasadną. Treść uchwały wraz z uzasadnieniem podlega doręczeniu skarżącemu. Podpisał Marszałek 

Województwa Adam Struzik.



19.03.2009.  Datowane  pismo  –  Uzasadnienie  Uchwały  oraz  treść  uchwały  otrzymują  do 

wiadomości:

1. Departament Organizacji i Nadzoru w/um.

2. Pan Krzysztof Kondraciuk – Dyrektor Mazowieckiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Warszawie

Z treści  uzasadnienia  uchwały wynika  (str.  2),  że  pracownik  Urzędu  Miasta  w Płońsku 

wprowadził  w błąd kontrolującego zasadność skargi!  Pracownik Urzędu Miasta podał, że przed 

przystąpieniem do  budowy jezdni  i  chodników na  ul.  Tulipanowej  miasto  przewiduje  budowę 

instrastruktury  technicznej  i  kanalizacji.  Tymczasem kanalizacja  była  wykonana  w 2005r.,  a  o 

utwardzeniu jezdni i chodnikach mieszkańcy nawet nie wspomnieli.  Głównie chodziło i chodzi o 

bezpieczny wjazd i wyjazd z osiedla!

27.03.2009r.  Mieszkańcy  ul.  Tulipanowej  zgodnie  z  sugestią  zawartą  w  uzasadnieniu 

uchwały  608/222/09  Zarządu  Województwa  Mazowieckiego  złożyli  wniosek  do  Burmistrza  w 

Płońsku  o  zmianę  Miejscowego  Ogólnego  Planu  Zagospodarowania  Przestrzennego  załączając 

kopię  pisma  Nr  NIDJ/RC-5422-23/09  oraz  uchwałę  wraz  z  uzasadnieniem  Urzędu 

Marszałkowskiego w Warszawie. (podpisy mieszkańców).

15.04.2009r.  Urząd  Miasta  w  Płońsku  powiadamia  mieszkańców,  że  wniosek  został 

zakwalifikowany. Do dnia 5.12.2012r. nie wiadomo, kiedy wniosek doczeka się realizacji z uwagi 

na fakt, że rozmowa z p. Burmistrzem na powyższy temat (oraz na temat usunięcia podtopienia) z 

dnia  25.01.2011r.  nic  nowego  nie  wniosła,  a  z  rozmowy z  dnia  25.04.2012r.  wynikało,  że  p. 

Burmistrz w ogóle o niczym nie wie, a sprawę wykupienia drogi gruntowej od byłego właściciela 

dawno załatwił.

Czy w tym materiale można dostrzec jakieś ślady służby na rzecz społeczności lokalnej? 

Treści tu zawarte aż krzyczą o marnym poziomie pracy urzędników na określonych stanowiskach w 

Warszawie, a szczególnie w Płońsku.

Po co było wydawać pieniądze podatników na wdrożenie systemu zarządzania jakością w 

Warszawie i w Płońsku?

Alojzy Zgubiński

Do wiadomości:

1. Urząd Miasta w Płońsku

2. Portal www.plonsk24.pl

3. Gazeta lokalna „Płońszczak”


